
Dorpendeal – Hummelo – Politieke Avond 
‘We wachten op elkaar’.  
Bronckhorst gaat geld reserveren, als de plannen gedetailleerder zijn. De provincie gaat deze 
plannen pas meer detail geven, op voorwaarde dat Bronckhorst geld reserveert….  
 
Geachte raadsleden van de gemeente Bronckhorst, 
 
Vanavond sta ik hier om u te vragen € 150.000 euro te reserveren. Zodat Hummelo 
in staat is om i.s.m. de Leefbaarheidsalliantie de plannen voor het waarborgen van 
de leefbaarheid en de saamhorigheid van Hummelo gedetailleerder te kunnen 
uitwerken. 
Wanneer u dit bedrag reserveert, verdubbelt de provincie dit bedrag. 
 
Onze plannen zijn als ‘nog niet besluitrijp’ verklaart. Dat is deels terecht. Wanneer 
we kijken naar de plannen voor het opknappen van de speeltuintjes, het vervangen 
van de grasmat op het Cruyff Court of het realiseren van meer kleinschalige 
buitensport – en spel activiteiten is het eenvoudig dit concreet te maken. Maar één 
bepaald onderwerp is nog niet concreet. Het waarborgen van een volwaardig, 
centraal ontmoetingspunt in Hummelo.  
Een ondernemend dorp als Hummelo, met een rijke historie van vrijwillige inzet heeft 
de volwaardige functie van ‘dorpshuis’ als ontmoetingsplek niet onafhankelijk 
gewaarborgd. Het is belangrijk voor ons dorp om ervoor te zorgen dat dit wel 
gebeurt. We hebben daarbij de hulp en ondersteuning vanuit de 
Leefbaarheidsalliantie toegezegd gekregen op voorwaarde dat dit binnen een 
‘Dorpendeal’ wordt afgesproken met de Gemeente Bronckhorst.  
 
Deze provinciale subsidieregeling betekent een financiële en organisatorische inzet 
vanuit de provincie. Voor de provincie is het rand voorwaardelijk dat de gemeente 
haar medewerker toezegt d.m.v. een reservering van de gelden. De provincie doet 
dan hetzelfde en start tevens de organisatorische ondersteuning op.  
 
Daarom wil ik u, namens de Dorpsraad Hummelo en haar inwoners, vragen om ons 
voor verdere uitwerking en detaillering van dit plan een reservering toe te kennen 
van € 150.000. Waardoor de provincie haar medewerking en financiële bijdrage 
ook kan toezeggen en we gezamenlijk stappen kunnen zetten naar een verdere 
uitwerking en detaillering van het plan dat moet leiden tot een solide en levendige 
toekomst voor ons dorp met een gewaarborgd en volledig ontmoetingscentrum. 

Meer weten over de dorpendeal? https://www.gelderland.nl/themas/wonen-en-
leven/wijkenendorpendeals  

Wij hopen op uw vertrouwen en steun en danken u voor uw tijd. 

Met vriendelijke groet, 
De Dorpsraad van Hummelo 

 

https://www.gelderland.nl/themas/wonen-en-leven/wijkenendorpendeals
https://www.gelderland.nl/themas/wonen-en-leven/wijkenendorpendeals
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Eventuele vragen vanuit de raad: 
 
Vraag: Hummelo kent ook ‘Dorpshuis De Ruimte’ hoe verhoudt dit zich dit tot 
het ‘Dorpshuis’ waarover wordt gesproken in jullie plan? 
 
Antwoord: ‘De Ruimte’ is een belangrijke culturele ontmoetingsplek, vooral voor 
activiteiten in samenwerking met de kerk. Het is echter te klein en niet geschikt als 
centrale ontmoetingsplek voor het hele dorp. Hummelo heeft een grotere, 
multifunctionele ruimte nodig die alle generaties en diverse initiatieven ondersteunt. 
Zo’n locatie is essentieel voor het versterken van de sociale cohesie en de 
leefbaarheid van het dorp. 

Vraag: Wat is een dorpendeal 

Antwoord: Een Dorpendeal is een samenwerking tussen de gemeente, de 
provincie Gelderland en lokale partners, gericht op het verbeteren van de sociale 
cohesie en leefbaarheid in een dorp. De provincie biedt financiële steun voor 
projecten die de gemeenschap versterken. In dit geval ondersteunt de 
Leefbaarheidsalliantie, via Spectrum Adviseurs, de dorpsraad bij het realiseren 
van "third places" door middel van procesbegeleiding en advies. De financiering voor 
dit initiatief komt uit een cofinanciering van zowel de gemeente als de provincie 
Gelderland. De provincie schrijft mee aan het plan voor de "third places", terwijl de 
gemeente Bronckhorst als penvoerder optreedt. 

Vraag van de raad: Het café van FF naar Steef staat op dit moment te huur. 
Hoe ziet de dorpsraad dat? 

Antwoord: Een nieuwe invulling is nog onbekend en geeft geen garantie op behoud 
van deze dorpshuis functie. Deze essentiële functie is te belangrijk om verloren te 
laten gaan. Daarom willen we opzoek naar een (bij voorkeur) duurzame, 
onafhankelijke en laagdrempelige oplossing om voor in de toekomst meer zekerheid 
te hebben op het voorbestaan van de ‘dorpshuis-functie’. Waarbij we willen 
benadrukken dat het niet het doel is om ‘FF naar Steef’, in welke hoedanigheid dan 
ook te behouden, maar wel de functie die het heeft ingevuld binnen ons dorp.  

Zodra er op korte termijn een nieuwe verhuurder komt, zullen we met deze huurder 
in gesprek gaan om de mogelijkheden te onderzoeken. We hebben daarnaast 
diverse businesscases uitgewerkt, zoals het oprichten van een stichting met leden, 
waarbij vrijwilligers de nieuwe invulling gaan organiseren en beheren. Er zijn 
meerdere scenario’s voorbereid, maar deze kunnen we pas verder uitwerken nadat 
de gemeente goedkeuring heeft gegeven voor een Dorpendeal.  

Vraag: Wat is een ‘Third Place’ waarover wordt gesproken in het gelijknamige 
plan? 

Antwoord: Third places zijn locaties waar mensen van alle leeftijden en 
achtergronden samenkomen voor ontspanning, gesprekken en informele sociale 
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interacties. Deze plekken, buiten het huis en werk, zijn van essentieel belang voor 
het bevorderen van gemeenschapsgevoel, het versterken van sociale netwerken en 
het stimuleren van nieuwe ideeën. In Hummelo, een dorp waar samenwerken en 
elkaar ondersteunen in het DNA zitten, zien we een dringende behoefte aan een 
centrale ontmoetingsplek die zowel jong als oud aantrekt. Naast huis en 
werk/school, moet er een plek zijn waar Hummeloërs samenkomen om te 
ontspannen, nieuwe initiatieven te ontwikkelen, te participeren en naar elkaar om te 
zien. 

Vraag: Waarom is dit belangrijk voor Hummelo? 

Antwoord: Hummelo is een ondernemend dorp met een rijke historie van vrijwillige 
inzet. Van het oogstfeest tot het verenigingsleven, onze inwoners zetten zich 
onvermoeibaar in om het dorp levendig en sociaal te houden. Toch dreigen we, door 
de sluiting van het dorpshuis ‘FF naar Steef’ in februari 2025, een essentiële 
ontmoetingsplek te verliezen. Dit is een plek waar ideeën ontstaan, waar ouderen 
samen kunnen komen voor een maaltijd, waar de bibliotheek is gevestigd, en waar 
mensen elkaar kunnen ondersteunen. Het verlies van zo'n locatie zou een negatieve 
impact hebben op de sociale cohesie en levenskwaliteit van onze 
dorpsgemeenschap. 

Vraag: Hoe gaat Hummelo de financiële onderbouwing voor de "third places" 
realiseren? 

Antwoord: Op dit moment kunnen we de financiële onderbouwing voor de "third 
places" nog niet definitief presenteren, omdat we eerst cofinanciering via de 
Dorpendeal van de gemeente nodig hebben. Na goedkeuring van deze Dorpendeal, 
kunnen we samen met Spectrum Adviseurs een gedetailleerd plan opstellen, 
inclusief een concrete financiële onderbouwing. Dit was ook niet vereist bij de 
aanvraag voor het Sport- en Leefbaarheidsplan, waar enkel een schatting werd 
gevraagd. Zodra de Dorpendeal is goedgekeurd, kunnen we de financiering voor de 
"third places" volledig uitwerken. 

Vraag: Zijn er al ‘third places’ in Hummelo? 

Antwoord: In Hummelo zijn er diverse plekken aan te wijzen die als ‘third place’ 
kunnen dienen. Dit zijn allemaal plekken die in de nabije toekomst de nodige 
aandacht en investering vragen om deze functie voor de komende jaren in te kunnen 
blijven vullen. Te denken valt aan een speeltuin op de Zuylenkamp, vervanging van 
de grasmat op het Cruijff Court, ondersteuning van de verenigingen. Maar ook 
toevoeging van kleinschalige buitensport activiteiten.  
 
Daarnaast willen we graag een laagdrempelige en multifunctionele ontmoetingsplek 
voor jong & oud en voor alle verenigingen die Hummelo rijk is. Wij verwachten dit te 
kunnen vinden in een Dorpshuis. Momenteel zijn er in Hummelo 2 plekken die een 
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deel van deze rol invullen. Maar helaas stop Café/Zaal ‘FF naar Steef’ er volgend 
jaar februari mee en heeft ‘de Ruimte’ geen capaciteit om dit gat op te vullen.  
 

Vraag: Hoe wordt de lokale gemeenschap betrokken? 

Antwoord: De betrokkenheid van de lokale gemeenschap is in Hummelo 
vanzelfsprekend. Met ongeveer 1600 inwoners, waarvan velen actief bijdragen aan 
het dorp, zijn we gewend om samen te werken en onze gemeenschap zelf levendig 
te houden. Een mooi voorbeeld hiervan is het oogstfeest, dat door de inwoners zelf 
wordt gefinancierd en georganiseerd en inmiddels de status van Immaterieel 
Erfgoed heeft. Dit laat zien dat Hummeloërs zich volledig inzetten voor hun dorp en 
bereid zijn om samen te werken aan initiatieven die de gemeenschap ten goede 
komen. 

Vraag: Hoe zit de samenwerking met de Leefbaarheidsalliantie eruit? 

De Dorpsraad van Hummelo heeft bij de ontwikkeling van dit plan nauw 
samengewerkt met de Leefbaarheidsalliantie, die ons ondersteunt in het proces. Met 
name Spectrum Adviseurs hebben ons geholpen bij het uitwerken van dit initiatief en 
het opstellen van een realistisch plan. Na de cofinanciering van de gemeente gaan 
Spectrum Adviseurs, in opdracht van de ‘Dorpendeal’ een belangrijke rol blijven 
spelen in de uitvoering van dit project, door ons te begeleiden en te ondersteunen bij 
het behalen van de gestelde doelen. 

_______________________________________________________ 

 

 

 


